
Protokół Nr XIX/08 
z XIX sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 17 listopada  2008 roku 
 
 
 

Dnia 17 listopada 2008 roku o godz. 12-tej w Zespole Szkół w Radomicach odbyła się 
XIX sesja Rady Gminy Lipno. 
 
Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pełniący Obowiązki Wójta Gminy Lipno – Pan Andrzej Piotr Szychulski, Skarbnik Gminy – 
Pani Adela Wiśniewska, Radca Prawny – Pan Józef Jesionowski, Sekretarz Gminy – Pan 
Andrzej Rozen, Kierownik ROR - Pani Anna Kwiatkowska, Kierownik SAPO – Pan 
Kazimierz Mątowski, Kierownik RGK – Pan Grzegorz Koszczka. 
 

Ad. pkt 1 a 
 

Otwarcia obrad XIX sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady Gminy Lipno – 
Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich obecnych, jednocześnie 
stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział bierze 13 Radnych, a zatem Rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 
 

Ad. pkt 1 b 
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad.. 
 
1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta Gminy Lipno z działalności między sesjami i z wykonania uchwał. 
 
2.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2009 rok i zwolnień 

w tym podatku, 
b/ określenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2009, 
c/ obniżenia średniej ceny żyta stanowiącej podstawę wymiaru podatku rolnego na rok 2009, 
d/ wprowadzenia opłaty od posiadania psów i zwolnień w tej opłacie. 
 
 
3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad  XIX sesji Rady Gminy Lipno.                                       
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś uwagi, bądź propozycje 
zmian do przedstawionego  porządku obrad. 
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Pełniący Obowiązki Wójta Gminy Lipno wnosi o poszerzenie proponowanego porządku 
obrad w pkt 2 Podjęcie uchwał w sprawach, o następujące projekty uchwał: 
e/ realizacji inwestycji przebudowy drogi gminnej Nr 170507 C Złotopole - Jastrzębie w 
ramach Programu Wieloletniego pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg 
Lokalnych 2008-2011” 
f/ nieodpłatnego nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w 
Łochocinie 
g/ zmian budżetu Gminy Lipno na 2008 rok 
h/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jastrzębie w Gminie Lipno 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli proponowany porządek obrad. 
 
 

Ad. pkt 1 c 
 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- zapoznanie się 
z jego treścią było udostępnione, wobec czego został jednogłośnie przyjęty bez czytania. 
 
 

Ad. pkt 1 d 
 

Wójt Gminy Pan Andrzej Piotr Szychulski – przedstawił sprawozdanie z działalności od 
czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania do Pana 
Wójta. 
Pytań nie było. 
 
 

Ad. pkt 2 a 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na 2009 rok i zwolnień w tym podatku. 
 
Radca Prawny nadmienił, że jak co roku z uwagi na konstruowanie budżetu na rok kolejny 
ustalane są dochody własne gminy. Tymi dochodami są między innymi podatki przysługujące 
gminie, to jest podatek od środków transportowych, podatek od nieruchomości, podatek rolny 
oraz od posiadania psów. 
Jeżeli chodzi o uchwałę od środków transportowych, Radca Prawny wyjaśnił, że ona zbliżona 
jest w swojej treści do uchwał z lat poprzednich, przy czym są pewne istotne zmiany 
wprowadzone, a wynikające z zaleceń Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, które  
określają jakie zwolnienia albo obniżenia stawek są tzw. pomocą publiczną. W związku z tym 
te wszystkie rzeczy, które mogłyby stanowić pomoc publiczną dla przedsiębiorców, zostały z 
tej uchwały usunięte. Usunięto podział stawek podatku ze względu na rocznik pojazdu, 
dotyczy to pozycji; w pozostałych pozycjach jest identycznie jak w latach ubiegłych, jest 
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podział według wymagań przepisów. Radca przypomniał, że aby ta uchwała nie mogła być 
zakwestionowana, to trzeba uwzględnić szereg czynników,  po pierwsze w poszczególnych 
kategoriach i podgrupach nie można przekroczyć maksymalnych kwot podatku od środków 
transportowych; nie można także zmniejszyć poniżej minimów, które wynikają dla 
poszczególnych kategorii z Zarządzenia Ministra Komunikacji. 
Jeżeli chodzi o zmiany stawek kwotowych tegoż podatku, to są one wyższe w granicach 4%. 
Nie udało się zrobić 4% we wszystkich pozycjach, więc będą sytuacje, gdzie stawka będzie 
podwyższona o 3,5%, ale będą również sytuacje, że stawka podatku będzie podwyższona o 
5,5%. 
Radca dodał, że wszystkie projekty uchwał, które dotyczą podatków przedłożone zostały do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, gdzie opiekun naszej Gminy wstępnie je przeanalizował, 
czy są zgodne pod względem prawnym i czy nie ma jakichś błędów. 
Wszystkie z nich zostały zaakceptowane przez RIO. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XIX/88/08 w sprawie 
określenia stawek podatku od środków transportowych na 2009 rok i zwolnień w tym podatku 
i poddał go pod głosowanie.   
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 

Ad. pkt 2 b 
 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjecie uchwały w 
sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2009. 
 
Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały, przedstawiając stawki podatku proponowane na 
rok 2009, stawki obowiązujące na terenie naszej Gminy w 2008 roku, stawki ustawowe na 
2009 rok . 
1. Od gruntów: 
     a/ związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na      
         sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków  

- 0,37 zł od 1 m² powierzchni  
- stawki obowiązujące w 2008 r. – 0,36 
- górne stawki ustawowe na 2009 r. – 0,74 
 

     b/ pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 
         wodnych                                                       
      - 3,90zł od 1 ha powierzchni 

     stawki obowiązujące w 2008 r. – 3,70 
- górne stawki ustawowe na 2009 r. – 3,90 

 
     c/  pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  
          działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego  

- 0,19 zł od 1 m² powierzchni 
- stawki obowiązujące w 2008 r. – 0,18 
- górne stawki ustawowe na 2008 r. – 0,37 
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2.  Od budynków lub ich części : 
      a/ mieszkalnych                                               

- 0,45 zł od 1m² powierzchni 
- stawki obowiązujące w 2008 r. – 0,40 
- górne stawki ustawowe na 2009 r. – 0,62 
 

      b/ związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków  
          mieszkalnych lub ich  części zajętych na prowadzenie działalności  
          gospodarczej                                
    -    17,40 zł od 1m² powierzchni użytkowej  

- stawki obowiązujące w 2008 r. – 17,00 
- górne stawki ustawowe na 2009 r. – 19,81 

   
      c/ zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
          kwalifikowanym materiałem siewnym  

- 9,24 zł od 1m² powierzchni użytkowej   
- stawki obowiązujące w 2008 r. – 8,86 
- górne stawki ustawowe na 2009 r. – 9,24 
        

    d/ zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania  
        świadczeń  zdrowotnych              

- 4,01 zł od 1m² powierzchni użytkowej 
- stawki obowiązujące w 2008 r. – 3,84 
- górne stawki ustawowe na 2009 r. –4,01 
 

    e/ od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  
        działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego 

- 3,32 zł od 1m² powierzchni użytkowej 
- stawki obowiązujące w 2008 r. – 3,19 
- górne stawki ustawowe na 2009 r. – 6,64 
-  

3. Od budowli                                      -   2% ich wartości 
 
Pani Skarbnik poinformowała, że  w § 2 poszerzona została grupa zwolnień, mianowicie 
proponuje się zwolnienie z podatku od nieruchomości budynki  lub ich części, budowle oraz 
grunty zajęte na potrzeby: 
- statutowej działalności instytucji kultury, 
- zbiorowego zaopatrzenia w wodę, a będące własnością Gminy Lipno. 
Ponadto Pani Skarbnik dodała, że w przedstawionym projekcie uchwały nie ma zwolnień 
związanych z prowadzeniem szczególnych zawodów tj. kowalstwa, ślusarstwa; ta zmiana 
również jest związana z sytuacją, że byłaby to pomoc publiczna. W rozmowie proponowano 
nam inne rozwiązania np. umorzenie części podatku tym podatnikom wykonującym ten 
szczególny zawód. 
 
Radny Lewandowski Zdzisław nadmienił, że wszystkie sprawy były bardzo szczegółowo 
omawiane na posiedzeniu Komisji. Zawarty został kompromis miedzy dochodami, a 
wydatkami, bo wiadomo, że mniejsze podatki, to mniej środków na inwestycje. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 
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Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Nr XIX/89/08 w sprawie określenia 
stawek podatku od nieruchomości na rok 2009 i poddał go pod głosowanie. 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 
 

Ad. pkt 2 c 
 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu, tj. podjęcie 
uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny żyta stanowiącej podstawę wymiaru podatku 
rolnego na rok 2009. 
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że cena żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2008 
roku ogłoszona w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia                  
17 października 2008 roku wynosi 55,80 zł. Cena ta stanowi podstawę wymiaru podatku 
rolnego na rok 2009. Rada Gminy może tę cenę obniżyć. 
Pani Skarbnik dodała, że do projektu budżetu na rok 2009 przyjęła cenę żyta w wysokości     
40 zł za 1q, a więc z 1 ha przeliczeniowego 100 zł ( 2,5 q żyta x 40 zł). 
 
Radny Lorenc Janusz nadmienił, że w naszej Gminie podatek rolny nigdy nie był 
wygórowany, ale trzeba pamiętać o tym, że nasza gmina jest o takiej a nie innej klasie 
gruntów i o takiej a nie innej zasobności. 
Radny dodał, że Komisja po przeanalizowaniu sprawy, mając na uwadze sytuację w jakiej 
znajduje się rolnictwo, proponuje pozostawić stawkę ceny  1q żyta stanowiącej podstawę 
wymiaru podatku rolnego na 2009 rok, na poziomie roku 2008, tj. 40 zł za 1 q żyta. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Nr XIX/90/08 w sprawie obniżenia 
średniej ceny żyta stanowiącej podstawę wymiaru podatku rolnego na rok 2009 poddał go pod 
głosowanie. 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 
 

Ad. pkt 2 d 
 

Przewodniczący Rady Gminy  nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad, tj. podjecie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów i zwolnień w 
tej opłacie.  
 
Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały wskazując, że w swojej treści jest on identyczny 
jak w roku poprzednim, nie dokonano żadnych zmian. Stawka tego podatku wynosi 25 zł od 
jednego psa. Pani Skarbnik dodała, że uchwała ta musi być podjęta, mimo, że nie ma żadnych 
zmian, z uwagi na to, że są zwolnienia, a zwolnienia obowiązują w danym roku budżetowym. 
Pani Skarbnik nadmieniła, że nie wpływają z tego tytułu środki do kasy Gminy. W roku 2008 
wpłynęło 80 zł. 
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Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
 
Sołtys z Jankowa Pan Stanisław Wojciechowski zastanawia się, czy ta uchwała jest w 
ogóle potrzebna, skoro nie ma żadnych sankcji i ani Sołtys, ani urzędnik nic nie może zrobić, 
nie może nic wyegzekwować. 
 
Radca Prawny wyjaśnił, że w tym temacie jest większy problem  taki organizacyjny aniżeli 
prawny. W sensie prawnym uchwała musi być wywołana, bo jeżeli nie byłoby takiej uchwały, 
to stawka opłaty od posiadania psa wynosi 100 zł i nie ma tego zwolnienia przy pilnowaniu 
gospodarstwa. 
Żeby to dobrze zrobić, to trzeba by kilka rzeczy zrobić, które nie są popularne i niekoniecznie 
Sołtysi chcieliby się pod nimi podpisać. Ustalenie i rozróżnienie czy w gospodarstwie są dwa, 
trzy czy więcej psów jest tylko teoretycznie możliwe. Druga rzecz, to żeby to porządnie 
zrobić, to należałoby wszystkie psy zakolczykować na koszt Gminy.  
W praktyce jest to bardzo trudne, jest to tak naprawdę walka z wiatrakami, stąd też uchwała 
może wydawać się też nierealna. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XIX/91/08 w sprawie opłaty od 
posiadania psów i zwolnień w tej opłacie i poddał go pod głosowanie. 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 
 

Ad. pkt 2 e 
 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie realizacji inwestycji przebudowy drogi gminnej Nr 170507 C Złotopole - 
Jastrzębie w ramach Programu Wieloletniego pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy 
Dróg Lokalnych 2008-2011” 
 
Radca Prawy nadmienił, że uchwała ta związana jest z pozyskiwaniem środków 
zewnętrznych. Aby pozyskać jakieś środki, to pewne wymogi formalne trzeba spełnić i 
projekt tej uchwały wiąże się z tym, że taki wniosek będzie składany. Chodzi o odcinek drogi, 
na który mamy dokumentację, została sporządzona dokumentacja na drogę łączącą Złotopole 
z Jastrzębiem dalej wzdłuż parku do trasy w kierunku Rypina. 
Na odcinek od skrzyżowania w Jastrzębiu do Okręgu został złożony wniosek w ramach 
środków unijnych i ten jest w trakcie opiniowania. Natomiast pozostały odcinek od Złotopola 
do Jastrzębia, który jest dłuższym tj. ok. 1800 metrów, jest dokumentacja, ale nigdzie żaden 
wniosek nie został złożony.  
Radca dodał, że jak wszystkim zapewne wiadomo, ok. 2 m-ce temu pojawiła się koncepcja 
prowadzenia inwestycji drogowych, gminnych i powiatowych, tzw. schetynówek.                  
W dniu 28 października br. została podjęta uchwała Rady Ministrów, która wprowadza ten 
program i w związku z tym programem można składać wnioski do Wojewody Kujawsko-
Pomorskiego. Program ten przewiduje finansowanie inwestycji 50 do 50, tj. 50% finansuje 
gmina, 50% daje budżet państwa. 
Żeby jednak taki wniosek złożyć, to zgodnie z tym Rozporządzeniem i z wzorem wniosku 
jaki do tego został załączony, podmiot, który składa wniosek, musi zapewnić minimum 50% 
środków takiej inwestycji. Program ten ma swoje wady, ale jest o wiele prostszy aniżeli te o 
środki unijne. 
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Zaletą tego Programu jest jeszcze jedna rzecz, która nie występuje w tych środkach unijnych, 
mianowicie są określone bardzo precyzyjnie terminy. Do 21 listopada trzeba złożyć wniosek,  
będzie ogłoszona lista wojewódzka, do  31 grudnia Minister Spraw Wewnętrznych zatwierdzi 
listę na terenie całej Polski i te, które zostaną zatwierdzone, do 31 marca przyszłego roku 
musi być przeprowadzony przetarg i zakończony i  musi to być zrealizowane w przyszłym 
roku budżetowym. 
Ponieważ nie było tego  w projekcie budżetu, wniosek wymaga podjęcia takiej uchwały, w 
związku z tym propozycja taka została złożona. 
Jeżeli chodzi o kwoty, to sporządzając dokumentację na tę drogę, został sporządzony również 
kosztorys i z kosztorysu wynika, że odcinek ten od Złotopola do Jastrzębia będzie kosztował 
1.880.682 zł, z czego 50% poniosłaby gmina. 
Radca  poinformował, że z różnych względów, m.in. kryteriów oceny tego wniosku, nasza 
gmina wejdzie w porozumienie z Zarządem Dróg Powiatowych, że my sfinansujemy im część 
drogi powiatowej, a oni część naszej gminnej – to będą równoważne kwoty, z tego względu, 
że to jest dodatkowo punktowane, jeżeli to robią dwa podmioty samorządowe i łączą dwie 
kategorie dróg. 
Konsekwencją tego będzie kolejna uchwała- zmiana budżetu , bo te kwoty muszą się znaleźć 
w projekcie budżetu na rok 2009, będzie to ujęte również w wieloletnim planie 
inwestycyjnym.  
Ze względów formalnych Radca poinformował, że jest to szczególny typ uchwały i żeby ta 
inwestycja mogła być realizowana, a ta uchwała nie mogła być uchylona wymaga 
bezwzględnej większości składu Rady. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XIX/92/08 w sprawie realizacji 
inwestycji przebudowy drogi gminnej Nr 170507 C Złotopole - Jastrzębie w ramach 
Programu Wieloletniego pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-
2011” i poddał go pod głosowanie. 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 
 

Ad. pkt 2 f 
 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu, podjęcie uchwały 
w sprawie nieodpłatnego nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej 
w Łochocinie. 
 
Kierownik ROR wyjaśniła, że SOR Łochocin aktem notarialnym w 1997 roku nabył od 
Gminy Lipno wieczyste użytkowanie  gruntów, na których prowadził swoją działalność 
statutową. Obecnie SOR w Łochocinie zakończył swoją działalność gospodarczą i jest w 
stanie likwidacji. Zajmowaną nieruchomość podzielono na nieruchomości w taki sposób, aby 
umożliwić zbycie swojego prawa wieczystego użytkowania na rzecz  nabywców 
poszczególnych nieruchomości. 
Na stanie SOR pozostały 3 działki, które są drogami dojazdowymi do wydzielonych 
poszczególnych posesji, do garaży, do samodzielnych mieszkań utworzonych po biurach, czy 
też do obiektów służących do prowadzenia działalności gospodarczej. 
SOR Łochocin chcąc formalnie zamknąć swoją działalność Likwidator Spółdzielni wystąpił 
do Wójta Gminy Lipno z wnioskiem, by Gmina Lipno przejęła ich prawo wieczystego 
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użytkowania do zasobów Gminy – chodzi o działki, które w wyniku podziałów stały się 
drogami dojazdowymi do poszczególnych nieruchomości. 
Ponieważ wskazane zbycie wymaga zgody Rady, stąd przedłożony projekt uchwały. 
 
Radca Prawny dodał, że jest to przykład jak się powinno kończyć działalność SOR-ów, 
wpłacili wszystkie podatki, zapłacili koszty związane z opłatami za użytkowanie wieczyste. 
Podjęcie uchwały przez Radę jest wskazane, aby nie było problemów w przyszłości z 
dojazdami, jak to miało już miejsce w Łochocinie przy likwidacji POM-u.   
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XIX/93/08 w sprawie 
nieodpłatnego nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w 
Łochocinie. i poddał go pod głosowanie. 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 
 

Ad. pkt 2 g 
 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad, tj. podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2008 rok. 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiany w budżecie Gminy Lipno na 2008 rok podyktowane 
są tym, iż otrzymaliśmy dotację z budżetu Wojewody na stypendia w kwocie 16.734 zł oraz  
274 zł na wynagrodzenia dla komisji kwalifikacyjnej dla nauczycieli ubiegających się o 
awans. 
Większe zmiany poczyniono w budżecie po stronie wydatków, a to ze względu, aby uwolnić 
środki na zadanie, które było przed chwilą omawiane, II i III etap budowy drogi Złotopole – 
Jastrzębie. I dlatego jest duże zmniejszenie budżetu o 1.208.000 zł i ta kwota została dodana 
do dyspozycji jako nadwyżka  nierozdysponowana do projektu budżetu na rok 2009. Przy tej 
uchwale, to zadanie budowy drogi zostało wpisane do planu wieloletniego, czyli na rok 2009 i  
dlatego  są zmienione załączniki dotyczące zadań inwestycyjnych na rok 2008 i plan 
wieloletni, czyli 2008-2011. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XIX/94/08 w sprawie zmian 
budżetu Gminy Lipno na 2008 rok i poddał go pod głosowanie. 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił krótką przerwę w obradach ( godz. 1300). 
Obrady wznowiono o godz. 1310. 
 
 

Ad. pkt 2 h 
 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały w 
sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jastrzębie w Gminie Lipno. 
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Kierownik RGK poinformował, że Program Rozwoju Obszarów Wiejskich jest jednym z 
instrumentów Unii Europejskiej wsparcia inwestycji w sektorze rolnym. Program Operacyjny 
Obszarów Wiejskich składa się z czterech osi, dwie pierwsze osie skierowane są do 
producentów rolnych i rolników, zaś oś trzecia i czwarta skierowana jest do instytucji 
samorządowych. 
Plan Odnowy Miejscowości Jastrzębie jest skonstruowany pod oś trzecią, pod nazwą Odnowa 
wsi. Jest to dokument, który jest niezbędny na etapie aplikowania o wsparcie finansowe. 
Następnie Pan Kierownik przedstawił jakie zadania mogą być objęte wsparciem finansowym 
w ramach działania „ Odnowa i rozwój wsi”. I tak, mogą  być objęte projekty z zakresu: 

1. Budowy, przebudowy, remontu lub wyposażania obiektów publicznych pełniących 

funkcje kulturalne, w szczególności świetlic i domów kultury. 

2. Budowy, przebudowy lub remontu obiektów sportowych, ścieżek rowerowych, 

szlaków pieszych, placów zabaw, miejsc rekreacji, służących do użytku publicznego. 

3. Zakupu towarów służących przedsięwzięciom związanym z kultywowaniem tradycji 

społeczności lokalnych oraz tradycyjnych zawodów. 

4. Związane z kształtowaniem centrów wsi, jako obszaru przestrzeni publicznej, w 

szczególności poprzez odnawianie lub budowę placów, parkingów, chodników lub 

oświetlenia ulicznego. 

5. Urządzania i porządkowania terenów zielonych, parków lub innych miejsc 

wypoczynku. 

6. Budowy, przebudowy lub remontu małej infrastruktury turystycznej. 

7. Zagospodarowania zbiorników i cieków wodnych na rzecz rekreacji lub poprawy 

estetyki miejscowości. 

8. Rewitalizacji budynków zabytkowych, odnawiania lub konserwacji lokalnych 

pomników historycznych i miejsc pamięci. 

9. Zakupu i odnawiania obiektów charakterystycznych dla danego regionu lub tradycji 

budownictwa wiejskiego i ich adaptacji na cele publiczne. 

10. Budowy, przebudowy, remontu lub wyposażania obiektów przeznaczonych na cele 

promocji lokalnych produktów i usług, w szczególności pawilonów, punktów 

wystawowych, sal ekspozycyjnych lub witryn. 

11. Odnawiania elewacji zewnętrznych i dachów w zabytkowych obiektach architektury 

sakralnej wpisanych do rejestru zabytków. 

12. Wyburzenia i rozbiórki zdewastowanych budynków i budowli publicznych w celu 

uporządkowania terenu w miejscowości. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. 
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Radny Małkiewicz Paweł uważa, że  Plan Odnowy Miejscowości Jastrzębie, jest to 
wspaniała inicjatywa i zdaniem Radnego, Radny Chojnicki Andrzej ma dużo szczęścia. 
Atutem tej miejscowości jest również jej położenie, jest blisko miasta, ma jakąś sieć dróg. 
Radny Małkiewicz  zasygnalizował, że są miejscowości położone na obrzeżach Gminy, które 
są jakby zapomniane i chciałby, aby w przyszłości o tych miejscowościach też pomyśleć. 
Radny chciałby, aby w przyszłości również inne miejscowości mogły doczekać się takiego 
Planu Odnowy i jakichś inwestycji na swoim terenie. 
Radnemu Chojnickiego Andrzejowi szczerze gratuluje takich inwestycji 
 
Radny Chojnicki Andrzej podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do opracowania 
Planu Odnowy Miejscowości Jastrzębie. Odpowiadając Radnemu Małkiewicz Pawłowi, 
podkreślił, że jest Radnym od wielu lat i od wielu lat czeka na inwestycje w Jastrzębiu; 
zawsze były ważniejsze, bardziej potrzebne inwestycje na terenie naszej Gminy, czego Radny 
nie neguje, bo potrzebna była szkoła w Karnkowie, w Radomicach, w Wichowie; Jastrzębie 
czekało na swoją kolej.  I tak się złożyło, że teraz kilka inwestycji nałożyło się i sporo 
środków planuje się na inwestycje, które mają być realizowane w Jastrzębiu. Radny 
nadmienił, że inwestycje te będą służyły nie tylko mieszkańcom Jastrzębia, ale również i 
mieszkańcom okolicznych miejscowości. 
Radny zwrócił się z prośbą do Wysokiej Rady o podjęcie przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radny Górnicki Józef popiera taką inicjatywę i prosi Radę o przegłosowanie 
przedstawionego projektu uchwały. Nadmienił, że inwestycje te nie są tylko dla Jastrzębia, ale 
dla całej Gminy. 
Radny uważa, że takie Plany Odnowy Wsi powinny mieć wszystkie miejscowości, sądzi, że 
wszyscy będą się o to starać. Jeżeli chodzi realizację inwestycji, to wiadomo, że ktoś musi 
być pierwszy, a ktoś musi być ostatni;  musimy się cieszyć z tego, że na terenie Gminy są 
wykonywane inwestycje i nikt nie może powiedzieć, że nic się nie dzieje. 
Radny apeluje o współpracę w dążeniu do tego, aby jak najwięcej wykonać inwestycji na 
terenie naszej Gminy, a wówczas wszyscy będą zadowoleni. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XIX/95/08 w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jastrzębie w Gminie Lipno i poddał go pod 
głosowanie. 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 
 

Ad. pkt 3,4,5 
 

Przewodniczący Rady Gminy proponuje połączenie punktów: składanie interpelacji, wolne 
wnioski i zapytania, odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
 
Wójt Gminy odnosząc się do uchwalonego Planu Odnowy Miejscowości przypomniał, że 
kilka miejscowości na terenie naszej Gminy ma uchwalone takie Plany, to właśnie Wysoka 
Rada je uchwaliła. Pan Wójt podkreślił, że wszyscy zdają sobie sprawę z tego, że będzie nam 
to potrzebne, abyśmy znali potrzeby wszystkich miejscowości. 
Pan Wójt podkreślił, że zainteresowane miejscowości mogą przygotowywać materiały, które 
służą do tego, aby opracować taki dokument, bo w przypadku Jastrzębia to już od wiosny 
2008 roku były czynione działania w tym kierunku. 
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Pan Wójt nadmienił, że nie zapomni o tych najmniejszych miejscowościach na terenie Gminy 
Lipno, będzie starał się również wykonywać inwestycje w tych miejscowościach. Pan Wójt 
ma nadzieję, że wszyscy docenią te poczynania i w przyszłości będzie to również docenione 
przez mieszkańców naszej Gminy. 
 
Radna Charyton Grażyna zwróciła się z zapytaniem jak będzie wyglądała sprawa dostawy 
żużlu w tym roku na teren Gminy. Ponadto przypomniała prośbę o chociaż trzy lampy w 
centrum wsi Popowo. 
 
Pan Wójt wyjaśnił, że sprawa oświetlenia była poruszana na poprzedniej sesji. Są zapisane 
wszystkie potrzeby w tym zakresie, czekamy na kosztorys, który sporządzi nam energetyka. 
W miarę możliwości technicznych i finansowych będziemy starali się uzupełniać to 
oświetlenie na terenie gminy. 
Jeżeli chodzi o żużel, który powinien być dostarczony w ramach przetargu, który miał miejsce 
na początku roku, to ten materiał jest coraz rzadziej użytkowany, w związku z czym 
występują niedobory. Osoba, która wygrała przetarg ma duże kłopoty, żeby dostarczyć ten 
materiał. Jednakże mamy zobowiązanie, że sukcesywnie będzie dostarczany żużel  na teren 
Gminy. 
Pan Wójt poinformował także, że w następnym roku nie będzie chciał stosować żużlu na 
remonty czy budowę dróg na terenie naszej Gminy. Jeżeli będą budowane drogi, to z innych 
materiałów np. z pospółki żwirowo-kamiennej, kamienia, bądź też z takiego rodzaju 
materiału, jaki wykorzystywany jest w Gminie Fabianki. 
 
Radny Małkiewicz Paweł zasygnalizował, że na drodze z Suradowa w kierunku Skępego jest 
most, most ten jest uszkodzony- na środku wybiła się duża dziura. Radny prosi o naprawę 
tego mostu, aby nie zdarzyło się jakieś nieszczęście. 
Radny Małkiewicz w imieniu własnym, a także w imieniu rodziców, których dzieci 
dojeżdżają do szkoły w Karnkowie zawrócił się z prośbą, aby dzieci z miejscowości 
Głodowa, Suradowa chociaż w niektóre dni były odwożone ze szkoły wcześniej. Obecnie te 
dzieci odwożone są na samym końcu i taka sytuacja trwa od dłuższego czasu. 
 
Pan Wójt nadmienił, że jeżeli chodzi o most, to jeden z mostów wyremontował Urząd Miasta 
i Gminy Skępe, Gmina Lipno miała partycypować w kosztach remontu tego drugiego mostu, 
jednak Urząd Miasta i Gminy Skępe zrezygnował z remontu tego drugiego mostu. 
 
Radny Małkiewicz Paweł wyjaśnił, że o innym moście mówił, o tym na drodze z Suradowa 
do Skępego. 
 
Pan Wójt zapewnił, że postara się sprawdzić jaki jest stan tego mostu i  w jakiś sposób 
naprawić go. 
Jeżeli chodzi o odwożenie dzieci ze Szkoły w Karnkowie, to Kierownik SAPO przeprowadzi 
rozmowę w tej sprawie z Dyrektorem Szkoły i wówczas będzie mógł udzielić odpowiedzi, 
bądź na kolejnej sesji, bądź indywidualnie Panu Radnemu. 
 
Radny Lesiński Mirosław zwraca się z prośbą o remont budynku WDK w Trzebiegoszczu. 
Zwrócił się również z zapytaniem czy w bibliotece w Trzebiegoszczu byłaby możliwość 
podłączenia Internetu. Do biblioteki uczęszcza wiele dzieci i wówczas mogłyby korzystać 
tam z Internetu. 
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Pan Wójt wyjaśnił, że w tym roku wydatkowaliśmy dużo środków na bieżące utrzymanie 
instytucji kultury. Jest koniec roku i nie wie czy to będzie możliwe, aby w bieżącym roku 
wygospodarować jakąś kwotę, aby poprawić stan tego budynku. Pan Wójt dodał, że zdaje 
sobie sprawę, że wiele budynków wymaga remontów i postara się systematycznie, we 
własnym zakresie, korzystając z pomocy pracowników zatrudnionych w ramach robót 
publicznych, poprawić estetykę tych budynków.  
Pan Wójt nadmienił, że w ramach robót publicznych, pomimo tego, że niekiedy praca tych 
osób jest źle oceniana, Gmina Lipno, jako jedyna w Powiecie Lipnowskim  wywiązała się w 
100% z zaplanowanych zadań. Takie informacje przekazał Dyrektor PUP w Lipnie. 
Jeżeli chodzi o podłączenie Internetu w bibliotece w Trzebiegoszczu, to tam chyba jest 
Internet radiowy ( na terenie Gminy są miejscowości, gdzie nie ma możliwości technicznych 
do tego, żeby było przewodowe podłączenie do Internetu). Jeżeli będzie możliwość rozsyłania 
sygnału ze Szkoły, to wystarczy założyć router, żeby udostępnić Internet w bibliotece. 
Pan Wójt dodał, że na terenie naszej Gminy, w dwóch bibliotekach tj. w Wichowie i 
Radomicach, w ramach Programu IKONKA jest dostęp do Internetu z wieloma możliwymi 
funkcjami m.in. są udostępnione on Line lektury z Książnicy Kopernikańskiej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy jeszcze ktoś chciałby zabrać 
głos. NIK się nie zgłosił. 
 

Ad. pkt 6 
 
 

Wobec wyczerpania tematu, na tym obrady XIX sesji zakończono. Przewodniczący Rady 
Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. ( godz. 1350) 
 
 
 
Protokolant                                                                  Przewodniczący Rady Gminy Lipno 
Żaneta Wołkowicz                                                                     Bohdan Nowak 
 
 
 
 
 

 


